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2. U d z i a ł  c z ł o n k ó w  a d w o 
k a t u r y  w K o m i s j i  P r a w a  
C y w i l n e g o  p r z y  Z a r z ą d z i e  
G ł ó w n y m  ZPP.  Z ogłoszonego 
w organie prasowym ZG ZPP „Prawo 
i Życie” komunikatu o ustaleniu skła
du osobowego Komisji Prawa Cywil
nego przy ZG ZPP wynika, że do Ko

misji tej weszli m.in. następujący 
adwokaci: Bronisław Daniszewski,
Zdzisław Krzemiński, Eugeniusz Mo
drzejewski, Henryk Pieliński, Karol 
Potrzobowski, Leon Szczypek, Bogdan 
Schm t, Barbara Wąsowicz i Wanda 
Wróblewska-Składzień.

2.

Z życia izb adwokackich

I z b a  b i a ł o s t o c k a

S y m p o z j u m  a d w o k a c k i e .  
Organizowanie przez Białostocką Izbę 
Adwokacką dorocznych sympozjów sta
ło się już tradycją. Miejscem tegorocz
nego sejmiku białostockich adwokatów 
były Mikołajki, położone nad malow
niczym jeziorem. W obradach, które 
trwały od 23 do 26 września br,. 
uczestniczyło 90 adwokatów i aplikan
tów adwokack ch z trzech wchodzą
cych w skład Izby województw: bia
łostockiego, łomżyńskiego i suwalskie
go. Z ramienia NRA obecny był rzecz
nik dyscyplinarny NRA adw. Lucjan 
Gluza. Jednym z celów sympozjum 
było głębsze zintegrowanie członków 
Izby białostockiej w jej nowych gra
nicach.

Pierwszym punktem programu była 
narada kierowników zespołów i akty
wu poświęcona omówieniu aktualnych 
problemów pracy adwokackiej. Pro
wadzący naradę dziekan Rady adw. 
Ireneusz Boliński poruszył między in
nymi w złożonym sprawozdaniu spra
wy samorządowe i organizacyjne, prob
lemy polityki kadrowej w ramach 
Izby, zagadnienia związane z aplikacją 
adwokacką oraz sprawy ekonomiczne 
zespołów adwokackich.

W drugim dniu obrad rozpoczęły się 
zajęcia plenarne, w których udział 
wzięli wszyscy uczestnicy sympozjum. 
Otwierając te obrady, dziekan Boliń
ski zapoznał zebranych z ważniejszy

mi aktualnymi zagadnieniami Izby 
oraz przedstawił pokrótce główne za
łożenia uchwalonego przez Naczelną 
Radę Adwokacką projektu wstępnego 
programu działania samorządu adwo
kackiego. Następnie uczestnicy sym
pozjum wysłuchali dwu referatów. 
Pierwszy, dotyczący sytuacji społecz
no-ekonomicznej kraju, wygłoszony 
został przez sekretarza POP przy Ra
dzie Białostockiej adw. Zdzisława Ma
ciejewskiego, drugi zaś, na temat 
wybranych zagadnień z zakresu prze
niesienia własności nieruchomości ze 
szczególnym uwzględnieniem przepisu 
art. 231 k.c., przedstawił kierownik
Zespołu Adwokackiego Nr 2 w Bia
łymstoku adw. Bronisław Daniszew
ski. Po referacie adw. Z. Maciejew
skiego zebrani podjęli uchwałę o po
parciu II Apelu Sztokholmskiego.

Trzeci dzień spotkania poświęcony 
został sprawom organizacyjnym. Omó
wił je wicedziekan Rady Adwokackiej 
adw. Stanisław Krasowski, zwracając 
głównie uwagę na zagadnienie etyki 
zawodowej oraz metodyki pracy ad
wokackiej. Z kolei adw. Kaźmierz 
Ellert z Zespołu Adwokackiego Nr 2 
w Białymstoku wygłosił referat oma
wiający odpowiedzialność karną 
sprawcy wypadku samochodowego.

Godziny popołudniowe zarówno 
drugiego jak i trzeciego dnia sym
pozjum wykorzystano na zorganizo
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wanie wycieczek: jednej — autoka
rem — do Gierłoży koło Kętrzyna, 
gdzie zwiedzano byłą wojenną kwa
terę Hitlera, oraz drugiej — statkiem 
Żeglugi Giżyckiej — po jeziorach: Mi
kołajskim, Sniardwy i Bełdany.

W ostatnim, czwartym dniu sym
pozjum odbyło się spotkanie z przed
stawicielem NRA adw. Lucjanem 
Gluzą. Poinformował on o ważniej
szych problemach i zadaniach stoją
cych przed adwokaturą, wskazując 
przede wszystkim na konieczność 
likwidacji wszelkich zaniedbań i uchy
bień w pracy zawodowej adwokatów 
oraz na obowiązek zwiększenia kontroli 
nad poziomem pracy adwokatów przez 
samorząd adwokacki. W dyskusji, jaka 
się wywiązała po tym wystąpieniu, 
podnoszono szereg zagadnień związa
nych z działalnością samorządu adwo
kackiego. sprawami zespołów adwo
kackich i pracą zawodową. Wielu 
dyskutantów zwracało również uwagę 
na problemy, jakie wyłaniają się dla 
obrońcy w sprawach karnych przy 
składaniu rewizji, a to w związku 
ze stosowaniem przez sądy rewizyjne

przepisu art. 7 ustawy z 23 czerwca 
1973 r. (o opłatach w sprawach kar
nych) co do wymierzania podwójnych 
opłat w razie nieuwzględnienia rewizji 
oskarżonego. Po dyskusji adw. Lucjan 
Gluza udzielił konkretnych i rzeczo
wych odpowiedzi na l:czne pytania 
z zakresu spraw korporacyjnych.

Na zakończenie zebrani postanowili 
zaakceptować projekt wstępny uchwa
ły NRA w sprawie programu działa
nia samorządu adwokackiego w ka
dencji 1976—1979 z jednoczesnym zo
bowiązaniem Wojewódzkiej Rady Ad
wokackiej w Białymstoku do ustosun
kowania się do problemów podnoszo
nych na ten temat w dyskusji w 
czasie obrad sympozjum.

Należyta organizacja sympozjum, 
poruszane w czasie obrad problemy, 
a także udane wycieczki przy sprzy
jającej pogodzie sprawiły, że według 
opinii uczestników sympozjum był to 
pożyteczny dialog korporacyjny w ra
mach Izby, połączony umiejętnie 
z atrakcyjnym relaksem.

adw. Jerzy Korsak

I z b a  b i e l s k a

I n a u g u r a c j a  s z k o l e n i a
a p l i k a n t ó w .  Podstawowym wy
kładnikiem żywotności działających od 
1 stycznia 1976 r. nowych izb adwo
kackich powinna być ich zdolność do 
kształcenia własnych kadr adwo
kackich. Zgodnie z tym w dniu 10 
września br. rozpoczęło się szkolenie 
aplikantów w Izbie Adwokackiej w 
Bielsku-Białej. Szkolenie to zostało 
zapoczątkowane spotkaniem wstępnym 
grona wykładowców i aplikantów.

Zebranych powitał dziekan Rady 
Adwokackiej adw. dr Jerzy Sieklucki, 
nakreślając w słowie wstępnym główne 
założenia dydaktyczne. Wskazał na 
centralne zagadnienia, jakimi są 
ukształtowanie postawy etycznej oraz 
uzyskanie właściwego poziomu zawo

dowego i przygotowanie adwokata do 
pracy zespołowej tudzież w organach 
samorządu. Opierając się na przyję
tych przez Radę Adwokacką ustale
niach mówca podał, że szkolenie, któ
rego program opracowano na cały 
okres trzyletni (oczywiście z możli
wością dokonywania koniecznej aktu
alizacji), pomyślane jest jako jeden 
cykl, bez dzielenia szkolących się na 
grupy. Szkolenie zaprogramowano 
jako zestaw zajęć głównie praktycz
nych, prowadzonych systemem kazu- 
sów, z jak największym udziałem 
szkolących się i maksymalnym zaan
gażowaniem ich w akcję własnych po
szukiwań i rozwiązań.

Przydzielając Izbie bielskiej dzie
sięć etatów aplikanckich, Ministerstwo


